The *Journal of Chinese Linguistics* vol.52, no.3 (September 2024): 615–634 © 2024 by the Journal of Chinese Linguistics. ISSN 0091-3723/ Word frequency modulates the selection of semantic access pathways of spoken words in the second language. By Yan et al. All rights reserved.

## WORD FREQUENCY MODULATES THE SELECTION OF SEMANTIC ACCESS PATHWAYS OF SPOKEN WORDS IN THE SECOND LANGUAGE

Hao Yan<sup>1,2</sup> Yingying Huang<sup>1</sup> Yanqin Feng<sup>1</sup> Limin Zhang<sup>1</sup> Yanlong Zhang<sup>1</sup> Anna Zhen<sup>3</sup> Jie Dong<sup>1</sup>

<sup>1</sup>Xi'an International Studies University, Xi'an

<sup>2</sup>Xidian University, Xi'an

<sup>3</sup>St. John's University, New York

## **ABSTRACT**

Most second language (L2) learners comprehend words more difficult in its spoken form than the written form (Bekleyen 2009). Based on the findings of previous studies, we assumed that word frequency and language proficiency may be two critical factors in spoken word identification. To investigate how these two factors modulate L2 spoken word identification, we recruited Chinese-English bilinguals with different English proficiency levels, and manipulated words' orthographic consistency, and word frequency. Our results supported the phonological restructuring account, it suggested that only high frequency L2 spoken words can achieve phonological restructuring and rely on orthographic information to access meaning. The less frequently used word has a weak spelling-sound connection, leaving the primitive sound-meaning route the only choice. This effect may be unrelated to language proficiency, the order that orthographic and phonological information is acquired, or the language

**Acknowledgements** This study was supported by grants from the National Social Science Foundation of China (20BYY097) to HY and the Natural Science Basic Research Project of Shaanxi Province (2023-JC-QN-0914) to JD.

Jie Dong (董洁; corresponding author) [jiedong@xisu.edu.cn]; South Wenyuan Road, Xi'an Guodu Education and Sci-Tech Industrial Development Zone, Xi'an, Shaanxi, China.

https://orcid.org/0000-0002-7454-660X

词频对第二语言口语词汇语义通达通路选择的调节作用 燕浩<sup>1,2</sup> 黄莹颖<sup>1</sup> 冯延琴<sup>1</sup> 张丽敏<sup>1</sup> 张琰龙<sup>1</sup> Anna Zhen<sup>3</sup> 董洁<sup>1</sup>

<sup>1</sup>西安外国语大学 <sup>2</sup>西安电子科技大学 <sup>3</sup>圣约翰大学

## 摘要

大多数第二语言学习者理解单词的口语形式比书面形式更困难。基于以往的研究结果,我们认为词频和语言熟练度可能是口语词汇识别的两个关键因素。为了研究这两个因素是如何调节第二语言口语单词识别的,我们招募了具有不同英语熟练度的汉-英双语者为被试,并操纵了单词的正字法一致性和词频这两个因素。我们的研究结果支持语音重构理论,表明只有高频的二语口语词汇才能实现语音重构,并依赖正字法信息获取意义。而低频单词的拼写与其发音之间的联系较弱,这使得原始的音-义直接通路成为唯一的选择。这种出现的词频效应可能与语言熟练度、正字法信息和语音信息获得的顺序或语言系统无关。以上结果表明,汉-英双语者在加工二语口语时,既依赖于直接通路,也依赖于正字法中介通路。且通路的选择是由词频调节的。

关键词

听觉词汇 词频 正字法中介通路 语音重构 双语者